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HRVATSKI PČELARSKI SAVEZ 
Zagreb, Pavla Hatza 5/III 
 
 
UPRAVNI ODBOR 
 
 

ZAPISNIK 
sa sjednice Upravnog odbora Hrvatskog pčelarskog saveza („HPS“ ili „Savez“) 

održane 1. srpnja 2021. godine 
u prostorima Pčelarske udruge „Đakovština“, 

Ulica Zvečaj I/II, 31400 Đakovo 
 
 
Članovi Upravnog odbora koji su sudjelovali u radu sjednice: 
 
- gospodin Željko Vrbos, predsjednik   - Virovitičko-podravska županija 
- gospodin Stanko Čuljak, dopredsjednik   - Vukovarsko-srijemska županija 
- gospodin Dragutin Vedak    - Grad Zagreb 
- gospodin Stjepan Aračić    - Brodsko-posavska županija 
- gospodin Nediljko Landeka    - Istarska županija 
-       - Karlovačka županija 
- gospodin Marinko Čavlović    - Koprivničko-križevačka županija 
- gospodin Damir Krog     - Krapinsko-zagorska županija 
- gospodin Vlaho Komparak, dopredsjednik  - Dubrovačko-neretvanska županija 
- gospodin Željko Balen     - Požeško-slavonska županija 
- gospodin Dražen Kocet    - Sisačko-moslavačka županija 
-       - Šibensko-kninska županija 
- gospodin Marko Knežević    - Zadarska županija 
- gospodin Željko Vukić     - Zagrebačka županija 
- gospodin Nedjeljko Mrakovčić    - Primorsko-goranska županija 
- gospodin Sanjin Žarković    - Ličko-senjska županija 
- gospodin Željko Tomić    - Osječko-baranjska županija 
-        - Splitsko-dalmatinska županija 
- gospodin Davor Taritaš    - Bjelovarsko-bilogorska županija 
-       - Međimurska županija 
- gospodin Mihalj Car     - Varaždinska županija 
 
 

*---*---* 
 
Gospodin Željko Vrbos, predsjednik Upravnog odbora, otvara sjednicu upravnog odbora u 11:05 te 
utvrđuje da je prisutno 17 (sedamnaest) članova Upravnog odbora. Nisu prisutni članovi Upravnog 
odbora koji predstavljaju Karlovačku (g. Puškarić), Međimursku (g. Balent), Šibensko – kninsku (g. 
Kolundžija) i Splitsko – dalmatinsku županiju. 
 
Utvrđuje se da su prisutna 2 (dva) člana Nadzornog odmora. Nije prisutan jedan član Nadzornog odbora 
(g. Piljak). 
 
Utvrđeno je da postoji kvorum, nastavlja se s radom sjednice te sve odluke donesene na istoj bit će 
pravovaljane. 
 
Predsjednik Vrbos daje riječ g. Tomiću kao domaćin pozdravi sve nazočne članove. 
 
Predsjednik Vrbos je članovima Upravnog odbora predložio raspravu o 10 (slovima: deset) točaka 
dnevnog reda kako u skladu s dnevnim redom dostavljenim u materijalima prije sjednice. 
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AD/ TOČKA 1. Upravi odbor jednoglasno je dopunio i prihvatio dnevni red kako slijedi: 
 

DNEVNI RED 

SJEDNICE UPRAVNOG ODBORA HPS-a 

1. Prihvaćanje dnevnog reda 

2. Aktivnosti Saveza 

3. Prihvaćanje zapisnika od 27. travnja 2021. 

Napominjemo kako je u zapisnik uneseno sve s rasprava, a što se tiče točaka dnevnog reda. Replike 
koje nisu vezane uz točke dnevnog reda navedene su pod rubrikom Razno / pitanja. Ostalo je ispušteno 
kao nebitno za zapisnik, ali se nalazi u mail korespondenciji uz zapisnik. 

4. Donošenje odluke o isplati prikupljenih donacija i zatvaranju računa u Raiffeisenbank Austria d.d. 
(koji je namijenjen za uplatu donacija pčelarima stradalima u potresu) 

Trenutno stanje na računu iznosi 8.126,01 HRK i 99,87 EUR (743,53 HRK), dakle ukupno 8.869,54 
HRK. Predlaže se iznos od 8569,54 HRK prebaciti na račun Zajednice udruga Sisačko – moslovačke 
županije te ostaviti na računu Saveza iznos od 300,00 HRK za troškove transakcija prijenosa i 
zatvaranja računa. 

5. Donošenje odluke o određivanju povjerenika pašnog reda - Ivan Eberhart – Udruga pčelara „Čikola“ 
Ružić 

6.  Donošenje odluke o određivanju povjerenika pašnog reda - Ivan Eberhart – Udruga pčelara „Vrisak“ 
Kijevo 

Objašnjenje točke 5. i 6.: 

Na prošloj sjednici UO održanoj 27. travnja 2021. sa 6 glasova „ZA“, 3 „PROTIV“ (g. Balen, g. Mrakovčić 
i g. Kolundžija) i 11 „SUZDRŽANA“ (g. Čuljak, g. Komparak, g. Vedak, g. Taritaš, g. Aračić, g. Landeka, 
g. Puškarić, g. Krog, g. Balent, g. Tomić i g. Vukić) Upravni odbor HPS-a većinom glasova nije donio 
Odluku o određivanju povjerenika pašnog reda - Ivan Eberhart – Udruga pčelara „Čikola“ Ružić, Udruga 
pčelara „Vrisak“ Kijevo i Udruga pčelara „Medno“ Knin. 

 

S obzirom da su sve tri navedene pčelarske udruge zatražile postavljanje iste osobe za povjerenika 
pašnog reda. Odlučivanjem skupno o njihovim zahtjevima imalo je za posljedicu da su Udruga pčelara 
„Čikola“ Ružić i Udruga pčelara „Vrisak“ Kijevo ostale bez povjerenika pašnog reda koji bi nadzirao 
njihovo područje. Naime, novo izabrani povjerenik pašnog reda g. Rapo pokriva samo područje Udruge 
pčelara Drača Knin. 

 

Dana 10. lipnja 2021. održan je sastanak predsjednika Saveza i Stručne službe Saveza s 
predsjednikom Udruge pčelara Drača Knin, predsjednikom Udruge pčelara „Medno“ Knin, 
predsjednikom Udruge pčelara „Vrisak“ Kijevo, predsjednikom Udruge pčelara „Čikola“ Ružić, novim 
povjerenikom pašnog reda Udruge pčelara Drača Knin, bivšim povjerenikom pašnog reda g. Eberhartom 
i ostalim zainteresiranim osobama, a sve kako bi se riješila nastala situacija. 

 

Na sastanku je dogovoreno da UO Saveza ponovno razmotri zahtjeve Udruga pčelara „Čikola“ Ružić i 
Udruga pčelara „Vrisak“ Kijevo u kojima predlažu postavljanje povjerenika pašnog reda na svom 
području. Nadalje, dogovoreno je da će se Udruga pčelara Drača Knin i Udruga pčelara „Medno“ Knin 
sporazumno dogovoriti oko načina gospodarenja pčelinjim pašama na području Knina, a dok se ne 
postigne sporazumni dogovor predmetno područje pokriva povjerenik pašnog reda Udruge pčelara 
Drača Knin, g. Rapo (Odluka UO od 18. ožujka 2021. godine). 

 

Slijedom navedenog, zahtjevi predmetnih udruga ponovno su stavljeni na dnevni red sjednice UO pod 
točkama 4. i 5. 

7. Donošenje odluke o izboru izvođača za izradu promotivnih materijala te oglašavanje u medijima 
vezanog uz marketing Nacionalne staklenke za med 

Povjerenstvo za zajednički pristup marketingu nacionalne staklenke za med je prikupilo analiziralo 
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ponude potencijalnih izvođača te donijelo prijedlog o pristupu marketingu, a sve kako je navedeno u 
zapisniku Povjerenstva kojeg dostavljamo u materijalima. 

8. Donošenje prijedloga promijene Pravilnika o provedbi mjera Nacionalnog pčelarskog programa za 
razdoblje od 2020. do 2022. godine 

Na sastanku predstavnika Saveza i Ministarstva poljoprivrede, održanom 17. svibnja 2021. godine s 
ciljem pomoći pčelarskom sektoru, između ostalog dogovoreno je da će se jedan oblik pomoći provesti 
kroz promjenu Pravilnika o provedbi mjera NPP-a na prijedlog Saveza. Stoga, kako bi se u budućnosti 
pčelarima trajno omogućila nabava šećera (u svrhu smanjenja stresa pčelinjih zajednica prilikom 
primjene VMP-a u mjeri 2. Suzbijanje štetnika i bolesti pčela, naročito varooze) predloženo je da se 
povise maksimalni iznosi potpore po pčelinjoj zajednici. U konkretnom slučaju iznos od 30,00 kuna za 
konvencionalne pčelare bi se povisio na 60,00 kuna, a iznos od 50,00 kuna za ekološke pčelare na 
100,00 kuna. 

 

Slijedom navedenog, predlažu se izmjene članka 14. stavka 5. Pravilnika o provedbi mjera Nacionalnog 
pčelarskog programa za razdoblje od 2020. do 2022. godine kako slijedi: 

 

„2. Suzbijanje štetnika i bolesti pčela, naročito varooze 

Članak 14. 

(1) Mjerom Suzbijanje štetnika i bolesti pčela, naročito varooze sufinancira se nabava odobrenih 
veterinarsko-medicinskih proizvoda (u daljnjem tekstu: VMP), kiselina koje se koriste za tretiranje protiv 
varooze (mliječne, mravlje, octene i oksalne kiseline) i konzumnog šećera. 

(2) Korisnici mjere iz stavka 1. ovoga članka su konvencionalni i ekološki pčelari. 

(3) Potpora za mjeru iz stavka 1. ovoga članka može se ostvariti prema broju pčelinjih zajednica 
upisanih u Evidenciji i ažuriranih prije podnošenja zahtjeva za sufinanciranje u tekućoj pčelarskoj godini, 
za nabavu: a) VMP-a, b) VMP-a i kiselina, c) VMP-a i konzumnog šećera ili d) VMP-a, kiselina i 
konzumnog šećera. 

(4) Potpora za kiseline iz stavka 1. ovoga članka kao i za konzumni šećer može se ostvariti samo ako je 
korisnik zatražio i ostvaruje pravo na potporu za VMP. 

(5) Maksimalni iznos potpore po pčelinjoj zajednici iznosi: a) 60,00 kuna za konvencionalne 
pčelare i b) 100,00 kuna za ekološke pčelare. 

(6) Maksimalni iznos potpore za kiseline iz stavka 1. ovoga članka i/ili za konzumni šećer može činiti 
najviše 50 % iznosa potpore iz stavka 5. ovoga članka i ne može biti veći od iznosa potpore koji je 
ostvario za VMP.(7) Ako je korisnik ostvario manje od 50 % maksimalnog iznosa potpore za VMP, u 
istom omjeru ostvaruje pravo na potpore za kiseline iz stavka 1. ovoga članka i/ili konzumni šećer. 

(8) Osnova za izračun potpore iz stavka 1. ovoga članka je broj košnica korisnika utvrđen u skladu s 
odredbom članka 10. ovoga Pravilnika.“ 

9. Donošenje odluke o molbi za rješavanjem problema g. Bušelića 

U materijalima dostavljamo mišljenje Stručne službe Saveza o molbi g. Bušelića. 

10. Donošenje odluke o suradnji Saveza i Ravnateljstva civilne zaštite (Služba 112) s ciljem razvoja 
sustava zbrinjavanja odbjeglih rojeva pčela 

Dana 21. svibnja 2021. održan je sastanak predstavnika Saveza s Ravnateljstvom civilne zaštite 
(Služba 112). Sastanak je održan s ciljem uspostave suradnje Ravnateljstva civilne zaštite, konkretno 
njihove službe 112 i Saveza, na razvoju sustava zbrinjavanja odbjeglih rojeva pčela. Prema 
informacijama dobivenim od Ravnateljstva civilne zaštite saznali smo da je Ravnateljstvo zainteresirano 
za uspostavu mreže kontakta na razini cijele RH te predlažu da Savez sastavi listu kontakata pčelara po 
županijama koji bi bili voljni obavljati posao zbrinjavanja odbjeglih rojeva. Nadalje, Ravnateljstvu 
predstavlja problem ukoliko im se dostavi više kontakata za jednu županiju, jer u tom slučaju njihov 
službenih ne zna koga odabrati s popisa (kako se ne bi pogodovalo uvijek istom pčelaru). Stoga, 
predlažu da se dostavi 1 kontakt za svaku županiju. 

Mišljenja smo da kod velikih županija 1 kontakt po županiji možda neće biti dovoljan da pokrije cijelo 
područje županije. Članovi UO Saveza bi trebali, svaki u svojoj županiji, obavijestiti članove te prikupiti 
kontakt podatke onih koji su voljni sudjelovati u projektu. Kada se prikupe kontakti za sve županije 
Savez će pristupiti izradi modela kojeg će onda prezentirati Ravnateljstvu. 

Valja naglasiti svim članovi da ukoliko se odluče na sudjelovanje u ovom projektu da će odbjegle rojeve 
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zbrinjavati o svom trošku i na vlastitu odgovornost. 

11. Donošenje odluke o plaćanju članarine Hrvatskoj poljoprivrednoj komori za 2021. godinu i to kako 
slijedi: za OPG Aračić Stjepan; za OPG Lesjak Vedran; za OPG Petrić Saša; za OPG Tomić Željko; 
za OPG Vukić Željko. 

12. Donošenje odluke o provođenju edukacije povjerenika pašnog reda 

13. Razno / pitanja 

 
 
AD/ TOČKA 2. Aktivnosti Saveza 

 
Predsjednik Vrbos obavještava ostale članove Upravnog odbora o aktivnostima koje je Savez poduzeo 
između dvije sjednice Upravnog odbora kako slijedi: 

 27. 04. 2021. – online sjednica Saborskog odbora za poljoprivredu na kojoj se utvrđivao konačni 
prijedlog Zakona o izmjenama i dopunama zakona o uzgoju domaćih životinja; 

 27. 04. 2021. – online sjednica Upravnog odbora; 
 06. 05. 2021. – održana je promocija projekta „Beestro“ Franck (Retro limena kutija koja sadrži 

Franck čaj, sjeme medonosnog bilja informativni letak. Ideja je u retro kutiji zasaditi dobiveno 
sjeme kako bi se pčelama osigurale micro lokacije hrane.); 

 07. 05. 2021. – izglasan je Zakon o izmjenama i dopunama zakona o uzgoju domaćih životinja – 
po prvi put HPS je ušao u zakon Ministarstva poljoprivrede i to kao operativni provoditelj pašnog 
reda; 

 11. 05. 2021. – sudjelovanje u emisiji HRT-a Eko radar – tema: Kako sačuvati pčele? te izrazito 
loša situacija u pčelarstvu; 

 13. 05. 2021. – poslan dopis svim udrugama članicama Saveza da dostave povratne informacije 
o štetama na medonosnom bilju. Predsjednik Vrbos izražava nezadovoljstvo odazivom pčelara 
da dostave tražene podatke; 

- na sjednici Vlade usvojen projekt „Školski medni dan“ 
Predloženo da se razgovara s resornim Ministarstvom te da se organiziranje 
predmetnog projekta prebaci na učenike viših razreda kako bi se postigao 
dugotrajniji učinak. 

 14. 05. 2021. – nastao problem nabavke staklenki za potrebe organiziranja projekta Ministarstva 
poljoprivrede „Školski medni dan“. Savez dogovorio način isporuke s društvom Agronom na način 
da jamči nabavu dovoljnog broja staklenki kako bi se projekt Ministarstva nastavio. 

 17. 05. 2021. – sastanak u Ministarstvu poljoprivrede (predsjednik Saveza s 2 dopredsjednika i 
Stručnom službom) – argumentirani prikaz loše situacije u pčelarstvu; 

- organizirana proslava povodom obilježavanja Svjetskog dana pčele u dogovoru s 
Veleposlanstvom Republike Slovenije – izrađen mural. Medijski popraćen na raznim radiju i 
televiziji. Također, organizirana su i obilježavanja od strane pčelarski udruga po RH (PU Matulji i 
PU Slavonski Brod); 

 21. 05. 2021. – sastanak u direkciji Spaar-a – interes za distribuciju meda u nacionalnoj staklenci 
u svom trgovačkom lancu; 

 24. 05. 2021. – dostavljeno Ministarstvu poljoprivrede završno izvješće o stanju medonosnog bilja 
i zimskim gubicima; 

 25. 05. 2021. – upućena zamolba predsjednici Saborskog odbora za poljoprivredu, gđi. Petir za 
pomoć s obzirom na stanje medonosnog bilja i zimske gubitke; 

- zatraženo produljenje roka za prijavu poljoprivrednih proizvoda od strane pčelara; 
 28. 05. 2021. – sastanak na Malom Lošinju s predstavnicima udruga Kuš i Don Dinko Muškardin 

vezan uz rješavanje problema s povjerenicima pašnog reda na terenu 
 10.06.2021. – sastanak Kninu s predstavnicima udruga Drača i Medno vezan uz rješavanje 

problema s povjerenicima pašnog reda na terenu; 
 18. 06. 2021. – održana sjednica Odbora za obilježavanje 140 g časopisa Hrvatska pčela – 

okvirni plan i zaključci Odbora bit će prezentirani i dostavljeni Upravnom odboru na odlučivanje; 
 Održane radionice o invazivnim medonosnim biljkama (tzv. Cigansko perje) – predstavljeni vladini 

modeli rješavanja problema; 
 Mole se sve udruge na svom području morati ustrajati da tretiranje komaraca bude napravljeno u 

skladu s zakonskim propisima. 
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Obavijesti Stručne službe: 

Obavijest 1: 

Dana 14. lipnja 2021. godine Savez je zaprimio Dopis OD Palić i Partneri, punomoćnika Saveza u 
zemljišnoknjižnom postupku koji se vodio pred OGS u Zagrebu, pod posl. br. Z-14468/2013, radi 
povezivanja zemljišnih knjiga i knjige položenih ugovora za stambenu zgradu u Zagrebu, Pavla Hatza 5. 

U predmetnom postupku sud je donio rješenje 31. svibnja 2021. kojim je uknjižio pravo vlasništva RH na 
stanu u Hatzovoj 5 (službene prostorije i sjedište Saveza). (cijeli dopis OD je u materijalima kao i rješenje 
suda. Za one koji žele znati više - na Savez se odnose navodi na stranici 5. (Etaža 25, točka 3) te 
stranicama 8. i 9. rješenja (točke 11. – 13. Obrazloženja). 

Moguće daljnje radnje: 

Preostaje nam jedino tužiti RH radi utvrđenja vlasništva. Da bismo mogli tužiti RH potrebno je prethodno 
pokrenuti postupak mirenja i pokušati postići dogovor. Ako RH odbije ili se ogluši na poziv, po proteku 
roka od 3.mj., možemo pokrenuti parnični postupak pred sudom. 

Sve kako je odvjetnik naveo u dopisu. 

Troškovi: 

- sastavljanje prijedloga nagodbe; 
- svaki izlazak na sastanak s DORH tijekom postupka mirenja, ukoliko do njega dođe; 
- ukoliko mirenje ne uspije, onda sastavljanje tužbe te troškovi izlaska na ročišta. 

Zaključak: 

Stručna služba Saveza će razmotriti sve mogućnosti te će o svojim saznanjima obavijestiti Upravni odbor 
Saveza. 

 

G. Žarković pita je li gore navedeni postupak koštao Savez i ako da koliko? Stručna služba daje odgovor 
da su odvjetnički troškovi zastupanja i vođenja predmetnog postupka bili navedeni u godišnjim 
financijskim izvješćima Saveza te prihvaćeni na Skupštini Saveza održanoj u prosincu 2020. 

 

Obavijest 2: 

Dana 14. lipnja 2021. godine Savez je zaprimio dopis DIRH kojim se traži dostava potvrđenog pašnog 
reda Udruge pčelara Kadulja Otok Pag. Napominjemo da predmetna udruga nije dostavila originalni 
primjerak pašnog reda Savezu te stoga isti nije potvrđen. 

Međutim predmetna udruga dostavila je 14. lipnja 2021. godine putem e-maila kopiju pašnog reda. (dopis 
DIRH-a i primjerak pašnog reda je u materijalima). 

 

Obavijest 3: 

Dana 17. lipnja 2021. godine održan je sastanak predstavnika Ministarstva poljoprivrede i Stručne službe 
Saveza kako bi se pristupilo rješavanju problematike neusklađivanja vođenja i dupliranja podataka JRDŽ-
a i Evidencije pčelara i pčelinjaka koja je sastavni dio JRDŽ-a. 

Zaključak sastanka: 

 u postupku je donošenje novog zakona o zdravstvenom stanju životinja koji će detaljnije urediti 
predmetnu problematiku na način da će se uspostaviti novo aplikativno rješenje; 

do uspostave navedenog novog aplikativnog rješenja Savez i HAPIH će uskladiti razlike u svojim bazama 
te će se navedeni podaci dopuniti s točnim lokacijama, a povjerenici pašnog reda će uz obvezu dostave 
obrasca godišnje dojave za sve nove pčelare sa svog područja biti dužni i ispuniti obrazac za upis u 
JRDŽ, a o čemu će Savez i HAPIH izraditi detaljan Protokol. 
 

AD/ TOČKA 3. Prihvaćanje zapisnika od 27. travnja 2021. 

Upravni odbor HPS-a jednoglasno je prihvatio zapisnik od 27. travnja 2021. 

 

AD/ TOČKA 4. Donošenje odluke o isplati prikupljenih donacija i zatvaranju računa u 
Raiffeisenbank Austria d.d. 
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Predsjednik Vrbos informira g. Taritaša da je Upravni odbor na sjednici održanoj 28. 01. 2021. donio 
odluku o kriterijima raspodjele prikupljenih sredstava, a sve prema kriterijima Zajednice udruga Sisačko – 
moslovačke županije. 
 
G. Taritaša dalje zanima što je nastradali pčelar osobno dobio? G. Bukvić da je detaljniji odgovor. 
 
G. Vrbos napominje kako se točka dnevnog reda tiče zatvaranja računa, a ne analize kriterija i financijski 
izvještaj. 
 
Upravni odbor HPS-a jednoglasno je donio Odluku o isplati prikupljenih donacija Zajednice udruga 
Sisačko – moslovačke županije i zatvaranju računa u Raiffeisenbank Austria d.d. 
 

AD/ TOČKA 5. Donošenje odluke o određivanju povjerenika pašnog reda - Ivan Eberhart – Udruga 
pčelara „Čikola“ Ružić 

Upravni odbor HPS-a jednoglasno je donio Odluku o određivanju povjerenika pašnog reda - Ivan 
Eberhart – Udruga pčelara „Čikola“ Ružić. 
 

AD/ TOČKA 6. Donošenje odluke o određivanju povjerenika pašnog reda - Ivan Eberhart – Udruga 
pčelara „Vrisak“ Kijevo 

Upravni odbor HPS-a jednoglasno je donio Odluku o određivanju povjerenika pašnog reda - Ivan 
Eberhart – Udruga pčelara „Vrisak“ Kijevo. 
 

AD/ TOČKA 7. Donošenje odluke o izboru izvođača za izradu promotivnih materijala te 
oglašavanje u medijima vezanog uz marketing Nacionalne staklenke za med 

G. Mrakovčić pita na koji način će se financirati nabava. G. Vrbos odgovara da je način realizacije isti 
kako bilo koja druga mjera iz Nacionalnog pčelarskog programa, dakle Savez plati, a kasnije dobije 
povrat u listopadu. Također, radi se o planiranoj aktivnosti koja je potvrđena od Skupštine Saveza. 

 

G. Taritaš postavlja pitanje gdje i kako će se postavljati plakati. Stručna služba odgovara da će se ići u 
pregovore sa Hrvatskim šumama oko lokacija, a sve po uzoru na dosadašnju suradnju. 

 

Upravni odbor HPS-a jednoglasno je donio Odluku o odabiru izvođača za izradu promotivnih materijala 
vezanih uz marketing Nacionalne staklenke za med na način da prihvati ponudu društva BARIS d.o.o. u 
iznosu 300.000,00 HRK. 
 
G. Vedak govori kako je ranije bila izrađena slikovnica od strane gđe. Branke Mustač iz Slavonskog 
Broda, koja je ustupila autorska prava. Pošto je g. Aračić bio u kontaktu s gospođom da pokuša ponovno 
stupiti u kontakt te vidjeti je li bi se mogla obnoviti suradnja. 
 
AD/ TOČKA 8. Donošenje prijedloga promijene Pravilnika o provedbi mjera Nacionalnog 
pčelarskog programa za razdoblje od 2020. do 2022. godine 
G. Knežević traži da ukoliko predmetne izmjene NPP-a budu prihvaćene da se ta informacija proslijedi 
svim članovima UO na mail te da bude objavljena u Hrvatskoj pčeli. 
 
G. Taritaš postavlja pitanje može li se preformulirati da za 100,00 HRK smiju koristiti svi pčelari koji 
koriste ekološke lijekove, a ne oni koji su deklarirani kao ekološki pčelari. 
 
G. Kocet izražava zabrinutost što ako se zbog predložene izmjene značajno poveća broj korisnika 
predmetne mjere. 
 
Sa 16 glasova „ZA“ i 1 „SUZDRŽANA“ (g. Taritaš) Upravni odbor HPS-a većinom glasova je donio 
prijedlog promijene Pravilnika o provedbi mjera Nacionalnog pčelarskog programa za razdoblje od 2020. 
do 2022. godine. 
 
AD/ TOČKA 9. Donošenje odluke o molbi za rješavanje problema g. Bušelića 
Tijekom rasprave Upravni odbor je primijetio da pojam turističke sezone, koji je bitan u konkretnom 
slučaju predstavlja bitan element prilikom donošenja odluke o zahtjevu za dovoz pčelinjih zajednica, nije 
jasno i jednoznačno definiran u važećem Pravilniku o držanju pčela i katastru pčelinje paše. Također, 
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ponovno je do izražaja došla potreba edukacije povjerenika pašnog reda, a na što su više puta skrenuli 
pozornost predsjednik Vrbos, g. Mrakovčić i Stručna služba. 
 
G. Krog izlaže da Upravni odbor ne može dobiti pravu sliku stanja na terenu te da bi taj posao trebao biti 
u nadležnosti državnih institucija da utvrđuju nepravilnosti na terenu ukoliko pojedini pčelar ima prigovor 
na neizdavanje suglasnosti za dovoz pčelinjih zajednica. Smatra da o tome ne bi trebao odlučivati HPS. 
S njime se slaže nekolicina članova Upravnog odbora, međutim Stručna služba napominje da dok se ne 
promijeni Pravilnik o držanju pčela i katastru pčelinje paše, HPS je dužan donijeti odluku o zahtjevu 
pčelara unutar propisanih rokova. 
 
G. Kocet opet napominje kako su Smjernice o radu povjerenika pašnog reda izrazito bitan dokument, koji 
može ponuditi odgovore i rješenja povjerenicima pašnog reda na brojne sporne situacije s kojima se 
susreću na terene. 
 
Predsjednik Vrbos predlaže da se prihvati mišljenje Stručne službe. 
 
Sa 16 glasova „ZA“ i 1 „SUZDRŽANA“ (g. Taritaš) Upravni odbor HPS-a većinom glasova je donio 
Odluku o neprihvaćanju Prijave za dovoz pčelinjih zajednica u mjesto Baško Polje, općina Baška Voda, iz 
razloga što je analizom dostavljene dokumentacije utvrđeno da je očito bilo propusta u proceduri prijave i 
od strane podnositelja Prijave g. Bušelića i od strane Povjerenika Šabića. Međutim, Povjerenik Šabić je 
postupio ispravno i u skladu s Pravilnikom kada je odbio Prijavu za dovoz u mjesto Baško Polje, općina 
Baška Voda iz razloga što niti inicijalno dogovorena lokacija, kao ni naknadno dostavljena lokacija ne 
udovoljavaju udaljenostima propisanim člankom 11. Pravilnika. 
 
AD/ TOČKA 10 Donošenje odluke o suradnji Saveza i Ravnateljstva civilne zaštite (Služba 112) s 
ciljem razvoja sustava zbrinjavanja odbjeglih rojeva pčela 
Stručna služba navodi da članovi UO Saveza trebaju, svaki u svojoj županiji, obavijestiti svoje članove te 
prikupiti kontakt podatke onih koji su voljni sudjelovati u projektu. 
 
Predsjednik Vrbos govori da bi se moglo možda preko NPP-a opremiti pčelare koji bi bili voljni sudjelovati. 
 
Upravni odbor HPS-a jednoglasno je donio Odluku o suradnji Saveza i Ravnateljstva civilne zaštite 
(Služba 112) s ciljem razvoja sustava zbrinjavanja odbjeglih rojeva pčela. 
 
AD/ TOČKA 11 Donošenje odluke o plaćanju članarine Hrvatskoj poljoprivrednoj komori za 2021. 
godinu i to kako slijedi: za OPG Aračić Stjepan; za OPG Lesjak Vedran; za OPG Petrić Saša; za 
OPG Tomić Željko; za OPG Vukić Željko 
Upravni odbor HPS-a jednoglasno je donio Odluku o plaćanju članarine Hrvatskoj poljoprivrednoj komori 
za 2021. godinu i to kako slijedi: 

 za OPG Aračić Stjepan; 
 za OPG Lesjak Vedran; 
 za OPG Petrić Saša; 
 za OPG Tomić Željko; 
 za OPG Vukić Željko. 

 
AD/ TOČKA 12 Donošenje odluke o provođenju edukacije povjerenika pašnog reda 
Predsjednik Vrbos predlaže da se krajem godine organiziraju edukacije povjerenika pašnog reda, na 
način da se okupe svi povjerenici na nekoliko lokacija u RH te da se formira tijelo koje bi rukovodilo tim 
projektom. 
 
G. Mrakovčić pita što je s njegovim upitom vezanim u upitan rad određenog povjerenika pašnog reda. 
Ponovno napominje da je edukacija povjerenika bitna. Stručna služba odgovara da je provjerila 
dostavljene lokacije. 
 
G. Vedak navodi da je funkcija povjerenika pašnog reda izrazito bitna za održavanje reda te je potrebno 
ostvariti suradnju s komunalnim redarima i poljoprivrednim inspektorima. 
 
G. Kocet predlaže da se prijave vrše preko aplikacije kako bi se posao maksimalno olakšao 
povjerenicima te da je to vidljivo na karti. 
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Predsjednik Vrbos napominje da se pašni redovi temelje na zatečenom stanju. Pašni redovi koji predlažu 
ograničenja moraju za to imati stručno obrazloženje inače neće biti potvrđeni. 
 
G. Mrakovčić govori da su ograničenja potrebna pogotovo na otocima gdje se paše kadulje drastično 
smanjuju. 
 
Upravni odbor HPS-a jednoglasno je donio Odluku o provođenju edukacije povjerenika pašnog reda. 
 
AD/ TOČKA 13 Razno / pitanja 
 
 Vezano uz točke 5. i 6. g. Taritaš govori da su takvi problemi česti na terenu te predlaže da ukoliko 

se ne može postići dogovor udruga na terenu da povjerenik pašnog da bude izabran iz najveće 
udruge te da granice budu administrativne (općinske). 

 
G Vedak navodi kako je bitan dogovor među udrugama koje djeluju na istom području te da je 
primjer Grada Zagreba. 

 
Predlaže se mogućnost uvođenja glavnog i pomoćnog povjerenika. 
 

 G. Žarković navodi kako nema pravih stručnjaka. Da se Pčelarska struka svodi na preventivu i 
detektiranje. Što nama struka treba biti? Navodi kako još uvijek nisu donesene izmjene kojima bi se 
osuvremenili propisa koje se tiču mjera suzbijanja i iskorjenjivanja pčelinjih bolesti. 

 
 Ministarstvo poljoprivrede, Uprava za stočarstvo i kvalitetu hrane – dopuna liste opreme iz NPP, 

komentari e-savjetovanje 
 

G. Piljak predlaže da se lista opreme dopuni sa medomatom 
Upravni odbor HPS-a jednoglasno nije prihvatio prijedlog g. Piljka za dopunom liste opreme NPP-
a, s obrazloženjem da ne predstavlja nužnu pčelarsku opremu. 

 
G. Lagator postavio pitanje na e-Savjetovanju da se lista dopuni sa kamionskim vitlo. 
Sa 13 glasova „PROTIV“, 2 glasa „ZA“ (g. Balen, g. Krog) i 2 „SUZDRŽANA“ (g. Komparak, g. 
Aračić) Upravni odbor HPS-a većinom glasova nije prihvatio prijedlog g. Lagatora za dopunom liste 
opreme iz NPP-a, s obrazloženjem da ne predstavlja nužnu pčelarsku opremu. 

 
 Predsjednik Vrbos obavještava da u suradnji s slovenskim pčelarskim savezom se u listopadu 

planira okupljanje velikih pčelara. 
 

 G. Vedak predlaže da se treba stupiti u kontakt s članovima Saborskog odbora za poljoprivredu te im 
prezentirati stanje na terenu. Također, prezentira rad povjerenstva za dodjelu nagrada te 
povjerenstva za izradu odora kojih je član. Obavještava članove Upravnog odbora da je stupio u 
kontakt s tvornicom za izradu oglednog primjerka. 

 
 G. Vukić kaže da je kontaktirao gospodina za izradu knjige o Zeki kako je dogovoreno. 

 
 Otvorila se rasprava o pitanju tko ima prednost te je li negdje propisano što u slučaju da se pored 

pčelinjaka koji je na tom mjestu godinama otvori novi turistički objekt. 
 

Sjednica zaključena u 15:40. 
 

HRVATSKI PČELARSKI SAVEZ 

Željko Vrbos, 

predsjednik Upravnog odbora 
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Zapisničar: 

Emil Horvatić, mag. iur. 

 
 

 

 


